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Kære Niels E. Bjerrum, MB 
På vegne af Lena Kongsbach, vicedirektør i Bygge‐, Parkerings‐ og Miljømyndigheden, sender jeg dig hermed svar på 
din henvendelse af 12. maj 2024 vedr. Københavns FlugtskyƩe Klub – støjsvag ammuniƟon. 
  
Med venlig hilsen  
Andreas Mateskovic Lyduch 
PoliƟsk koordinator 
BPM Sekretariat 
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Besvarelse vedrørende støj fra skydebane 

Medlem af Borgerrepræsentationen Niels E. Bjerrum (A) har den 12. 

maj 2024 stillet følgende spørgsmål til Teknik- og Miljøforvaltningen. 

 

Spørgsmål 

Se nedenstående og vedhæftet – ændrer det noget ift. den vurdering 

TMF har af støjen fra skydebanen? 

 

Svar 

Spørgsmålet refererer til en borgerhenvendelse, der konstaterer, at 

Fredensborg Kommune har fremsendt et påbud om brug af støjsvag 

ammunition på skydebanerne ved Langstrup Aktivitetscenter for Jagt 

og Natur i Fredensborg. Baggrunden for påbuddet til aktivitetscenteret 

er, at det i miljøgodkendelsen tilladte støjniveau ikke har kunnet 

overholdes, når Miljøstyrelsens nye anbefalede udgangsværdier lægges 

til grund for beregningerne af støjniveauet. Derfor har aktivitetscenteret 

skulle etablere støjreducerende tiltag. Borgeren udtrykker, at afgørelsen 

kan overføres til et påbud til Københavns Flugtskytte Klub. 

 

Københavns Kommune kan ligeledes meddele påbud efter 

miljøbeskyttelseslovens § 41, stk. 1, om støjnedbringende tiltag til 

Københavns Flugtskytte Klub, hvis forvaltningen vurderer, at 

skydebanen ikke kan overholde gældende støjkrav i deres 

miljøgodkendelse.  

 

Det er forvaltningens vurdering, at Københavns Flugtskytte Klub i dag 

overholder gældende støjvilkår i deres miljøgodkendelse, hvorfor 

forvaltningen ikke påtænker at meddele et påbud om støjsvage 

patroner, da det skal være fagligt begrundet og underbygget, at 

støjvilkårene ikke overholdes. På baggrund af vejledning fra Sweco 

(rådgiver, der er godkendt til at udføre akkrediterede støjmålinger), 

vurderer forvaltningen umiddelbart ikke, at anvendelsen af de nye 

anbefalede udgangsværdier i en akkrediteret støjberegning, vil kunne 

påvise en signifikant overskridelse af støjkravene i miljøgodkendelsen. 

 

Forvaltningen vurderer, at da der på nuværende tidspunkt hverken er 

krav fra EU eller Miljøstyrelsen om mærkning af patroner ift. støjdata, 

kan det være svært at håndhæve et vilkår om brug af bestemte støjsvage 

patroner. Udover at anvende støjsvag ammunition, kan en reduktion af 
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skydestøjen nedbringes, bl.a. ved at etablere støjdæmpende 

foranstaltninger eller ved at reducere skydetiden. Mulige 

støjreducerende foranstaltninger vil indgå i forvaltningens vurderinger i 

forbindelse med en kommende revurdering af Københavns Flugtskytte 

Klubs miljøgodkendelse. 

 

Svaret er offentligt tilgængeligt på https://www.kk.dk/politik/politiske-

udvalg/teknik-og-miljoeudvalget/politikerspoergsmaal-til-teknik-og-

miljoeforvaltningen 

 

Lena Kongsbach 

Vicedirektør 
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